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Sommario/riassunto Barely known in public is the life of long-distance commute workers
who extract the „blue and black gold” for the export to Europe. They
are travelling people who work and live rotationally for a few weeks at
the extraction sites before they go back again to their families in the
southern regions. This ethnography takes the reader from the Volga
Region to the Arcitc “Russian Gas Capital” Novy Urengoy and provides
critically insights into the Russian petroleum industry.
Nahezu unbekannt sind der Öffentlichkeit die Lebensweisen jener
ArbeiterInnen, die das „schwarze und blaue Gold“ für den Export nach
Europa fördern. Sie sind fahrende und fliegende Menschen, die zyklisch
für Wochen oder Monate in den Fördergebieten leben und arbeiten, um
wieder für eine Weile zu ihren Familien heimzukehren. Die
Ethnographie führt von der Wolgaregion in die subarktische „russische
Gashauptstadt“ Novy Urengoy und gibt einen kritischen Einblick in die
russische Petroleumindustrie.
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